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Správa z aktivity 

Názov aktivity:  Diskusné fórum Agrofilmu spojené s premietaním filmov. Téma: Krotíme 
hoaxy  

Termín realizácie:  4.10.2023, 10:00 

Miesto realizácie:  kongresové centrum Národného poľnohospodárskeho a potravinárskeho 
centra, Hlohovecká 2, Lužianky.  

Cieľ aktivity:   zistenie nových trendov v sektore, AKIS networking 

Účastníci za IZPI:   Mgr. Vladimíra Gudábová, Ing. Mária Šášiková, PhD.; Ing. Katarína Tóthová 

Prílohy:   fotodokumentácia 

Priebeh:   Diskusné fórum s názvom „Krotíme hoaxy – poľnohospodárska veda 
21. storočia  - vyvraciame rozšírené mýty a nezmysly o poľnohospodárstve na Slovensku a v EÚ“ 
bolo súčasťou bohatého sprievodného programu filmového festivalu Agrofilm 2023.  

Diskutujúcimi panelistami na podujatí boli: Ingrid Ludviková, vedúca tlačového tímu Zastúpenia 
Európskej komisie na Slovensku; Andrej Gajdoš, výkonný podpredseda Slovenskej poľnohospodárskej 
a potravinárskej komory (SPPK) a Martin Polovka, generálny riaditeľ Národného poľnohospodárskeho 
a potravinárskeho centra (NPPC).  

Koľkokrát sa na sociálnych sieťach, alebo priamo v rozhovore stretávame s hoaxami, na ktoré je 
náročné reagovať, napríklad: Naozaj nám EÚ legislatívne káže primiešavať do potravín múčku 
z červíkov? Naozaj je hovädzí dobytok najviac zodpovedný za emisie metánu? Chce EÚ zlikvidovať 
slovenské poľnohospodárstvo? Aj na tieto otázky sme na diskusnom fóre dostali odpovede. 

Zároveň, diskusné fórum bolo spojené aj s premietaním krátkych filmov, ktoré súviseli s problematikou 
hoaxov v poľnohospodárstve. Konkrétne išlo o filmy z produkcie Farmárskej revue: „Jedlé červíky“, 
„Biopásy“, „Viazanie uhlíka“ a film „Domáca zabíjačka“. V diskusií sa panelisti s prítomnými hosťami 
a študentami rozprávali o Spoločnej poľnohospodárskej politike EÚ, o opatreniach na zmiernenie 
klimatických zmien (napr. biopásy), o klimatickej zmene ako takej a o miere pričinenia hovädzieho 
dobytka k nej, o nových trendoch v sektore, o jedlom hmyze, alebo aj o nebezpečnosti ochorenia Africký 
mor ošípaných (AMO).  

Záver aktivity:   Na podujatí sa okrem pozvaných hostí festivalu Agrofilm zúčastnili aj študenti 

z 3 fakúlt SPU Nitra a študenti stredných odborných škôl v sektore. Študentov  problematika zaujímala 

a taktiež, v osobných rozhovoroch nám vyjadrili potešenie, že sa po kovidových rokoch mohli takéhoto 

diskusného fóra s odborníkmi zúčastniť. Smerom k budovaniu plne funkčného systému AKIS na 

Slovensku nám v tejto súvislosti vyvstáva úloha aj aktívne komunikovať priamo so študentami vysokých 

a stredných škôl v sektore tak, aby mladí ľudia boli motivovaní ostávať pracovať v našom sektore.  

 

Vypracoval:  Ing. Mária Šášiková, PhD.  dňa: 5.10.2023 

Schválil:   Mgr. Vladimíra Gudábová  dňa: 9.10.2023 

 


